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Milí spoluobčania,

Opäť sa zjesenieva, dni sa krátia a na-
stupujú dlhé chladné večery. Utích-
li práce v záhradách príroda sa ukladá 
k zimnému spánku. Pani jeseň už drží 
pevne v rukách farebný štetec a na prí-
rode zanecháva stopy svojej vlády, kým 
túto o chvíľu neodovzdá zime.  Taký je 
večný kolobeh  v prírode, ale aj v živote.

Všetci si uvedomujeme, a s pribúdajú-
cim vekom  stále  intenzívnejšie, že dni 
nášho života ubiehajú v pravidelnom, 
nezastaviteľnom  a rýchlom tempe. Člo-
vek sa narodí, prekvitá v ume a produk-
tívnej práci a ani sa nenazdá  ako rých-
lo  po plodnom živote  prichádza jeseň. 
A práve v jesennom mesiaci október 
vzdávame úctu tým, ktorí sa narodili 
skôr. Ktorí sú krásni múdrosťou, zračia-
cou sa im v očiach. Ktorí najlepšie ve-
dia, čo má a čo nemá v živote cenu. Ktorí 
dobre poznajú, že život sú aj prekážky, 
trápenia a bolesti, ale aj dni plné slnka, 
krásnych zážitkov a šťastia. Vedia, že 
každé nové ráno vždy znova a znova po-
núka šancu žiť. A oni sa snažia túto šancu 
využiť a tešiť sa z každého nového rána. 
Chcem aj touto cestou prejaviť všetkým 
našim starším spoluobčanom pri príle-
žitosti Mesiaca úcty k starším zaslúženú 
úctu a vďaku a chcem im zaželať  pev-
né zdravie, šťastnú budúcnosť, naplnenú 
pohodou a veľa krásnych dní, popretká-
vaných láskou najbližších. Veď život je 
krásny, plný nádherných maličkostí, vy 
ste stále tu a žijete svoj život. Tešte sa zo 
života a buďte vďační za to, čo máte.

Vám všetkým, milí spoluobčania 
v týchto dňoch očakávania najkrajších 
sviatkov v roku  - Vianoc želám, aby ste 
dni adventné prežili v pokore, láske a po-
rozumení tak, aby Vianoce boli pre nás 
všetkých vyvrcholením lásky k blízkym, 
vzájomnej úcty, pochopenia a tolerancie. 
Veď všetci potrebujeme dotyk a teplé 
ľudské slovo viac, ako darčeky pod via-

nočným stromčekom.  Hoci tieto k via-
nočnej atmosfére patria, neceňme si ich 
viac, ako blízkosť človeka.

Nech v tichu a harmónii sviatočných 
dní  samozrejmé a jednoduché veci vystú-
pia zo šedivého úzadia svojej každoden-
nosti a my sme schopní tieto maličkosti 
vnímať ako zázrak. Ako zázrak zraniteľ-
ného dieťatka v jasličkách, ktorého údel 
nás nikdy neprestane dojímať.

Želám vám, aby ste strávili najkraj-
šie sviatky roka v čo najväčšej pohode,  
vo vzájomnom porozumení, láske, s ľuď-
mi, na ktorých vám záleží. A nech budúci 
rok nešetrí na vás svojou štedrosťou!
     

Mária Klimentová
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Pramienok strieborný, vrásky,

čo písal neúprosný čas v láskavej tvári.

Za to, že vaše srdce spieva – ste najkrajší zvona hlas,

za to, že ruka vaša dodnes vie teplom hriať,

za to, že vnúča viete tak krásne poláskať tou rukou,

ktorá plní naše túžby, priania a vie lásku rozdávať,

za všetko patrí vám náš obdiv, vďak.



80. výročie SNP vo Zvolenskej Slatine
V auguste si celé Slovensko pripomínalo osemdesiate výročie 

vypuknutia Slovenského národného povstania, v ktorom Slováci 
v roku 1944 dokázali, že sloboda je pre nich najvyššiou hodnotou, 
za ktorú sú ochotní položiť aj vlastný život. Prípravy na výročie 
vyvrcholili 29. augusta oslavami v Banskej Bystrici. Túto naj-
významnejšiu udalosť našich moderných dejín sme si pripomenuli 
aj v našej obci, ktorá bola súčasťou povstaleckého územia takmer 
celé jeho trvanie. 

Slávnostná akadémia sa konala 1. septembra v kultúrnom dome. 
Program zrežírovala pani Zuzana Pavlíková na základe pásem, 
ktoré pripravoval na oslavy náš už zosnulý spoluobčan Štefan 
Jombík. Privítanie na úvod predniesla prednostka obecného úra-
du Ing. Viera Gibalová a slávnostný prejav s pripomenutím výz-
namu SNP a priebehu udalostí predniesol Mgr. Miroslav Sokáč. 
V programe umeleckého slova a piesní vystúpili členovia Zboru 
pre občianske záležitosti, Základnej organizácie Slovenského 
zväzu protifašistických bojovníkov a členky spevokolu ECAV. 
Hovorené slovo i básne pripomenuli širšie historické súvislosti 
od počiatku vojny cez SNP až po oslobodenie. Poukázali nielen 
na bojové udalosti, ale aj na ťažký osud rodín, ktoré stratili praco-
vité mužské a otcovské ruky. Program pokračoval kladením ven-
cov pri Pamätníku padlých v prvej a druhej svetovej vojne Plačúca 
matka. Tu v podaní Mateja Žubritovského zaznela v sprievode fu-

jary pieseň Hory aj nížina nášho rodáka Martina Ľuptáka-Sanitrá-
ra, ktorý jej text zložil cez vojnu počas väznenia v koncentračnom 
tábore. Všetci zúčastnení sa poklonili pamiatke padlých, ktorých 
smrť ostáva mementom aj pre súčasnosť.

Na záver sa konalo priateľské posedenie v zasadačke kultúrne-
ho domu, kam boli pozvaní všetci účinkujúci, prítomní hostia aj 
účastníci spomienky. Veríme, že odkaz Slovenského národného 
povstania v našej obci vytrvá aj napriek neúprosnému behu času.

Ivan  Hraško 

Mesiac úcty k starším v materskej škole

Symbolika jesene je spojená s ,,MESIACOM ÚCTY K STAR-
ŠÍM“. Aj pani učiteľky v materskej škole sa každoročne snažia de-
ťom pripomenúť, aby nezabudli prechovávať úctu k starším. Úcta 
k starším by mala byť  prirodzená vlastnosť každého slušného člo-

veka. Rôznymi aktivitami sme sa snažili budovať úctu k nim. Deti 
vyjadrovali svoju lásku k starkým krásnymi kresbami i maľbami. 
Rozprávali o svojich starých rodičoch , čo s nimi najradšej robia, 
ako spolu trávia čas. Deti s láskou vyrábali darčeky a nacvičova-
li programy. Pre svojich starých rodičov pripravili besiedky, kde 
im zarecitovali, zaspievali a zatancovali. Starkých obdarili vlast-
noručne urobenými darčekmi. Na oplátku im staré mamy prišli 
prečítať rozprávky. Do materskej školy sme pozvali aj dôchodcov 
z Jednoty dôchodcov Slovenska zo Zvolenskej Slatiny. Spoločne 
zažili krásne dopoludnie spolu s našimi predškolákmi. 

Seniorom prajeme, aby každý jeden mesiac v roku bol mesia-
com úcty k ľuďom. Aby si deti, dospelí i všetci ľudia boli vždy 
vzájomnou oporou.

Eva Hronská

Blahoželáme
Srdečne blahoželáme všetkým spoluobčanom, ktorí oslávili svoje 

životné jubileá a meniny.

Nech Vás  nájdu tieto riadky šťastných v kruhu rodiny.
Užite si v svornej láske milej chvíle hodiny .....

Narodili sa
Nina Bandová
Michal Kanka

Miroslav Hakel

Patrik Melich
Barbora Magdičová
Lukáš Záchenský

Matias Šichman 
Richard Klein 

Michaela Miškofová

Mať dieťa, vravia dejiny, je základ každej rodiny.
Tešia sa naňho otec, matka, čakajú príchod nemlúvniatka.

Až príde správna hodina, radostná chvíľa začína, 
krikom a plačom hlási sa, ratolesť útla, spanilá.

Rozlúčili sme sa
Mária Kulichová
Miroslav Belaj

Pavel Chovanec
Mária Sucháňová
Anna Kuricová
Anna Rojíková

Ján Nemec
Tibor Pavka
Emil Kurčík 

Ján Fiľo 
Anna Ostrolucká

Odišli ste cestou,
ktorou ide každý sám,
len brána spomienok
ostala dokorán ......



100. výročie založenia Dobrovoľného hasičského zboru vo 
Zvolenskej Slatine

Pre náš zbor a obec bolo dňa 14.09.2024 mimoriadnou cťou oslá-
viť 100. výročie založenia DHZ vo Zvolenskej Slatine. Zboru čest-
ných, statočných a obetavých ľudí, ktorí svoj život zasvätili práci pre 
spoločnosť, neváhajúc obetovať kus svojho života.

V minulosti vo Zvolenskej Slatine existoval Spolok na ochranu 
pred požiarom.V roku 1923 bola vo Zvolenskej Slatine zriadená 
Okresná hasičská jednota. V tom čase sa začali zriaďovať DHZ v ob-
ciach a okresoch. DHZ Zvolenská Slatina bol založený v roku 1924. 
Zo zbierky občanov sa v roku 1926 zakúpila nová dvojkolesová mo-
torová striekačka.

Prvým veliteľom DHZ sa stal stolársky majster Rudolf Koleda, 
zástupcom bol Ján Beňo z horného konca, strojníkom Pavel Strhár-

sky, tajomníkom Alojz Koželuha, hospodárom a pokladníkom Jozef 
Ostrolucký. Ďalšími členmi výboru boli: Ján Sebenský, Ľudovít Bí-
reš (krajčírsky majster) a Pavel Bíreš (krčmár).

História nášho DHZ je veľmi bohatá a dlhá, preto sme sa rozhod-
li v spolupráci s obcou vybudovať na priestranstve medzi lekárňou 
a obecným úradom Park dobrovoľných hasičov na počesť zakladajú-
cich, bývalých a súčasných členov nášho zboru.

Pri 100.výročí založenia DHZ Zvolenská Slatina udelilo vedenie  

obce pamätné medaily obce. Získali ich: Martin Paška st., Pavel 
Hrončiak, Pavel Bahýľ, Pavel Kurnas „KLADIVKO“, Ján Tuhár-
sky st. a Pavel Melicherčík st.. Medaily boli udelené aj IN MEMO-
RIAM: Ján Ďuríčka st., Martin Paška „HENES“, Ján Kulich „HAR-
MADA“ a Igor Kokavec st.

Poďakovanie však patrí všetkým členom, ktorí zakladali, pôsobi-
li a stále pôsobia v našom hasičskom zbore. Vďaka ich obetavosti, 
úsiliu a nadšeniu pre prácu v zbore môžeme dnes oslavovať 100. 
výročie.

Jednou z najkrajších ľudských vlastností je spolupatričnosť. Táto 
vlastnosť najvýraznejšie vystupuje do popredia pri hasičskej práci, 
ktorá dáva nemálo možností prejaviť ju nielen slovom, ale i činom.
Dobrovoľný hasič je pri svojej práci človekom v tom najlepšom slo-
va zmysle.

Chcem zaželať všetkým dobrovoľným hasičom plné zdravie, aby 
naďalej využívali získané skúsenosti a aby s láskou a obetavosťou 
vykonávali túto ušľachtilú činnosť.

Ďakujem rodinám a rodinným príslušníkom dobrovoľných 
hasičov za toleranciu a podporu členov pri ich činnosti. Ďakujem 
obci, zástupcom obce a hosťom, ktorými boli: veliteľ nástupu 
Dušan Hancko st., predseda ÚzO DPO SR Detviansko-Zvolenský 
Martin Kubík, tajomníčka ÚzO DPO SR DT-ZV Miroslava 
Holíková, územný veliteľ výcvikového štábu DPO SR DT-ZV 
Jozef Dúbravský, riaditeľ OR HaaZ Zvolen pplk. Ing. Erik Piater, 
dlhoročný predseda ÚzO DOP SR Jozef Hric. Za účasť na oslavách 
ďakujem aj zúčastneným zborom: DHZ Očová, DHZ Hriňová, DHZ 

Kriváň, DHZ Lieskovec, DHZ Detva, DHZ Korytárky, DHZ Sása, 
DHZ Veľká Lúka, DHZ Stará Huta, DHZ Sielnica a DHZ Stožok.

Ďakujem naším sponzorom, bez ktorých by sme nemohli usku-
točniť túto slávnosť:Obec Zvolenská Slatina, Bryndziareň a syráreň 
Zv. Slatina, Slatinská pekáreň Chamír, COOP Jednota Krupina, 
Remonta, SAD Zvolen, Urbariát obce Zv. Slatina, Špedka, Elora, 
Ľubomír Pajerský „Padžero“, Peter Jandura, TJ TECH Dano Maľa, 
OR HaZZ Zvolen, Polícia SR, Záchranná zdravotná služba BA.

Na záver chcem povedať pár viet z hasičského desatora:
Ak si dobrovoľníkom, buď ním celou dušou a celým telom, ak ne-

máš dobrú vôľu, nie si dobrovoľníkom a si len dobrej veci na obtiaž.
Buď obetavý a statočný, ale vždy jednaj s rozvahou.
Ak si vo funkcii, nevypínaj sa nad iných, ale pamätaj, že tí, ktorí 

ťa zvolili, očakávajú od teba činnosť zvýšenú a všetky prednosti tela 
a duše.

Nevyvolávaj v spolku hádky, spory a pohoršenie, ale pričiň sa 
o dobrú vec, aby si všelijakým nezhodám priateľským spôsobom 
zamedzil alebo ich zmiernil.

Predseda DHZ/veliteľ DHZO Zvolenská Slatina Ivan Fiľo



Významní rodáci 
Emma Goldpergerová

V slatinskej histórii je viacero vzácnych žien, ktoré sa zaslúžili 
o rozvoj slovenskej spoločnosti, kultúry, umenia, vedy aj sloven-
ského národa. Patria medzi ne autorka prvého slovenského diev-
čenského románu Terézia Vansová, prvá slovenská dirigentka 
Elena Šarayová-Kováčová či spisovateľka pre deti a mládež Mária 
Ďuríčková. Málo známou osobnosťou je slovenská národovkyňa, 
zberateľka, kultúrna a múzejná pracovníčka Emma Goldpergero-
vá, ktorá v našej obci prežila časť svojho života. 

Narodila sa piateho marca 1853 v Hornej Strehovej (okres Veľ-
ký Krtíš) učiteľovi a notárovi Jozefovi Goldpergerovi a jeho man-
želke Karolíne, rodenej Bauerovej. Krátko po jej narodení sa ro-
dina presťahovala do Ľuboreče (pri Lučenci), kde rodina vlastnila 
majetky a kde Emma vyrastala spolu s tromi sestrami a bratom. 
Jej otec už v tom čase pôsobil ako okresný notár. Ako dievčaťu 
sa jej vzdelaniu nevenovala väčšia pozornosť. Vzdelanie získala 
v Ľuboreči a potom sa učila jazyky – v Brezne nemčinu a v Lu-
čenci maďarčinu. V tomto ju stihol osud väčšiny žien tej doby. No 
v iných ohľadoch sa s osudom rozhodla bojovať a stala sa jednou 
z najvýznamnejších žien svojej doby. Keďže rodina mala v Ľubo-
reči a v okolí dostatok majetkov, z ktorých mala aj Emma príjmy, 
bola sebestačnou. Vlastnú rodinu si 
nezaložila, jej rodinou sa stal celý 
slovenský národ, pre ktorý pracova-
la a o ktorého rozvoj sa zaslúžila. 
V tomto ohľade na ňu veľmi pôsobil 
otec, podporujúci národné aktivi-
ty a slovenských študentov, a ľu-
borečský evanjelický farár Daniel 
Maróthy, ktorý patril k štúrovcom. 
Práve u nich sa Emma naučila lás-
ke k slovenskému národu a vďaka 
nim sa naplno vložila do národnej 
práce. Ona sama sa stala inšpirátor-
kou ďalších žien, výrazne vplývala 
na Elenu Maróthy-Šoltésovú aj Bo-
ženu Slančíkovú-Timravu. 

Vo svojom rodnom regióne roz-
širovala slovenské noviny a zaobe-
rala sa ľudovou kultúrou.Zbierala 
najmä ľudový odev a výšivky, ale 
zapisovala aj piesne, prejavy ľudo-
vého nárečia a ľudové zvyky. Z jej 
práce vzišli zbierky krojov a výši-
viek z oblasti Novohradu, Hontu, 
Zvolena i Považia. Mnohé veci 
darovala ženskému spolku Živena 
a Slovenskej muzeálnej spoločnos-
ti. Finančne podporovala národné 
aktivity, slovenské gymnáziá, novi-
ny, spolky a zapájala sa aj do množ-
stva ďalších zbierok. Zorganizova-
la aj zbierku na dar pre Svetozára 
Hurbana - Vajanského, ktorý bol v tom čase vo väzení, a šírila 
brožúru proti odvádzaniu slovenských detí do maďarských rodín. 
Za tieto „politické“ skutky sa dostala až pred súd a musela neustále 
čeliť hrozbám a neúctivému správaniu.

Napokon sa proti nej postavila aj vlastná rodina, konkrétne 
brat Viktor, s ktorého rodinou v Ľuboreči žila. Uvedomil si, že 
postavenie ako Slovák nezíska, a tak sa stal čelným maďarónom 
v dedine. Pre nepriaznivé prostredie v rodnej obci sa teda presťa-

hovala k nám do Slatiny. Bola tu vydatá jej mladšia sestra Nela, 
jej manželom bol miestny notár Hecser, príbuzný Eleny Ma-
róthy-Šoltésovej. Žila tu osem rokov, zarábala si šitím a pokračo-
vala v zberateľskej a kultúrnej práci. Roku 1899 sa zapojila do ak-
cie organizovanej Elenou Maróthy-Šoltésovou a poslala bábiku 
v slatinskom kroji na výstavu do Prahy. Pre veľký úspech bábiky, 
ju následne vypýtali aj na výstavu do Brna a potom boli uložené 
v zbierkach spolku Živena. Do svojich zbierok tu zaradila aj časti 
slatinského ľudového odevu. Roku 1902 prispela slatinskou pies-
ňou aj do umelecko-náučného časopisu Slovenské pohľady:

„Na vrch na Poľani košiar murovaný,
ktože ho muroval? Šuhaj dorúbaný.
Šuhajko beľavý, daj na seba pozor,
že ťa nezabijú, nezavlečú do hôr.“

O slatinskej histórii komunikovala aj s Andrejom Kmeťom, ka-
tolíckym kňazom a hlavne známym archeológom. Spomínala mu 
archeologické nálezy popolnicových polí doby bronzovej z Boro-
vín, ktoré mal v úschove slatinský evanjelický farár Ján Alexan-

der Fábry. Následne Kmeť Fábryho 
kontaktoval, aby mu nálezy poslal 
do zbierok. Okrem týchto aktivít 
finančne prispievala aj na časopis 
Dennica, ktorý vydávala Terézia 
Vansová, a objednala si aj nové 
vydanie Biblie, ktoré v tom čase 
vychádzalo. Aktívne pracovala aj 
v ženskom spolku Živena, kde bola 
vo výbore.

Aj v Slatine však postupne hustla 
atmosféra, Emmine národné ak-
tivity neušli pozornosti vrchnosti 
a množili sa problémy. Preto sa pre-
sťahovala do Radvane a krátko nato 
využila ponuku Živeny a presťaho-
vala sa do Martina, kde začala opat-
rovať zbierky spolku Živena, ktoré 
boli následne prevezené do novej 
budovy Muzeálnej slovenskej spo-
ločnosti. Od roku 1909 tam pra-
covala ako kustódka umeleckých 
zbierok – teda zbierky zapisovala, 
organizovala, inštalovala a dopĺňa-
la ďalším zberom. Popritom spre-
vádzala návštevníkov a viedla aj 
knižnicu. 

Umrela v Martine, a to presne rok 
pred vyhlásením vzniku Česko-Slo-
venska, 28. 10. 1917 vo veku 64 
rokov. Pochovaná je na Národnom 
cintoríne.

Emma Goldpergerová, hoci tu žila len krátko, prispela k tomu, 
aby sa naša obec zviditeľnila. Našla tu prostredie, ktoré jej nebolo 
cudzie a umožnilo jej rozvíjať svoju prácu, a tak prispieť k rozvoju 
slovenského národa. I keď sa na ňu trochu pozabudlo, v súčasnosti 
v Novohrade jej meno opäť rezonuje a každoročne sa udeľuje Cena 
Emmy Goldpergerovej za aktivity v oblasti regionálnej histórie. 

Ivan Hraško (foto: internet)



Slatinské dobro
V nedeľu 17. novembra 2024 sa konal 2. ročník slávnostného 

udeľovania ocenení Slatinské dobro 2024. Zmyslom tohto ocene-
nia je vyjadriť osobitú vďaku tým, ktorí sa snažia meniť Zvolenskú 
Slatinu na dobré miesto pre život alebo šíria jej dobré meno.

Veľmi si vážime, že môžeme žiť v dedine, v ktorej ľudia konajú 
dobro a tiež ľudia, ktorí si všímajú dobro okolo seba. Do druhého 
ročníka ocenenia prišlo od občanov 6 nominácií v 4 kategóriách, 
z ktorých komisia zložená z poslancov a starostky obce vybrala 4 
ocenených. Aj keď sme nemohli oceniť každého z nominovaných, 
veríme, že aj samotná nominácia je pre každého nominovaného 
malým ocenením. 

Pamätné taniere pre ocenených vytvoril slatinský umelecký hrn-
čiar Branislav Petrinec a slávnostné odovzdávanie ocenení doplni-
li kultúrnym programom šikovné žiačky zo Súkromnej základnej 
umeleckej školy Heuréka vo Zvolenskej Slatine. 

V kategórii šport do 25 rokov bola prvou nominovanou Kris-
tína Merková, ktorá sa venuje výkonnostnému plávaniu v rámci 
športových klubov Careta Zvolen a Water Kings Zvolen. Aktívne 
sa zúčastňuje plaveckých súťaží na celoslovenskej úrovni. Od svo-
jich 7-mich rokov absolvuje všetky plavecké súťaže v rámci Slo-
venskej ligy mládeže, kde okrem zlepšovania svojich osobných 
rekordov získala aj mnoho medailí. Momentálne je majsterkou 
Banskobystrického kraja v kategórii 10 ročných detí v rýchlost-
nom plávaní. Je držiteľkou 3. miesta plaveckých nádejí Slovenskej 
republiky za roky 2022 a 2023.

Druhým nominovaným v kategórii šport do 25 rokov bol Adrián 
Pavlík, ktorý je dlhoročným členom slatinského športovo-strelec-
kého klubu Strieborník. Už v roku 2013 získal titul majstra Slo-
venska a takmer každý rok sa umiestňuje na popredných priečkach 
v rámci slovenských streleckých súťaží. Našu obec reprezentoval 
aj na viacerých medzinárodných súťažiach dokonca aj na maj-
strovstvách sveta v Peru. Tento rok získal všetky tri tituly na Maj-
strovstvách Slovenskej republiky v juniorskej kategórii. Okrem 
reprezentácie obce nezištne pomáha pri príprave streleckých tré-
ningov a stará sa o technický stav zbraní.

V kategórii šport nad 25 rokov bol prvým nominovaným Ivan 
Libiak, ktorý sa dlhoročne usiluje o rozvoj stolného tenisu v na-
šej obci. Aktívnym členom slatinského stolnotenisového oddielu 
je od svojich trinástich rokov a od roku 2015 je jeho predsedom. 
Sám je mimoriadne úspešným hráčom, čoho dôkazom je veľké 
množstvo ocenení z vyhratých zápasov a turnajov. Pre profesio-
nálnych aj amatérskych hráčov aktívne usporadúva rôzne turnaje 
a športové podujatia.

Druhým nominovaným v kategórii šport nad 25 rokov bol 
Marcel Hanulík, ktorý je dlhoročným členom slatinského športo-
vo-streleckého klubu Strieborník. Okrem organizovania súťaží sa 

venuje aj zveľaďovaniu priestorov strelnice. Jeho dominantou je 
streľba z historických zbraní. Prvý väčší úspech získal v roku 2012 
v Nemecku na Majstrovstvách sveta, kde obsadil 5. miesto. Ná-
sledne v roku 2013 obsadil v Rakúsku na Majstrovstvách Európy 
2. miesto čím sa stal vicemajstrom Európy a Majstrom Európy sa 
stal v Španielskej GRANADE v roku 2017. Tohto roku obsadil 4. 
miesto  na Majstrovstvách sveta v Taliansku. Treba spomenúť ne-

spočetné množstvo medailových umiestnení na Grand Prix Italy, 
Grand Prix Austria a podobne ako aj v súťažiach družstiev na MS 
alebo ME.

V kategórii kultúra nad 25 rokov bol nominovaný Ivan 
Hraško, ktorý sa dlhoročne venuje rozvoju kultúry v našej obci. 
Viac ako 10 rokov aktívne pracuje bez nároku na honorár na vy-
dávaní obecných novín Slatina prameň informácii. Je dlhoročným 
členom Zboru pre občianske záležitosti a pravidelne sa zúčastňuje 
ako recitátor na  rôznych obradoch a podujatiach. Je členom di-
vadelného ochotníckeho súboru T. Vansovej a stvárnil niekoľko 
postáv v rôznych divadelných hrách. Angažuje sa aj v evanjelic-
kom cirkevnom zbore. V minulosti pomáhal pri písaní kroniky 
obce a posledné tri roky aktívne spolupracuje pri príprave vydania 
monografie obce. 

V poslednej šiestej kategórii komunitný rozvoj nad 25 rokov 
bola nominovaná Zuzana Pavlíková za celoživotný prínos k roz-
voju a zachovaniu kultúrneho a historického dedičstva našej obce. 
V minulosti viedla spevokol, hrala v ochotníckom divadle a ve-
novala sa písaniu kroniky obce. Bola dlhoročnou predsedníčkou 
miestnej organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska a Zboru pre 
občianske záležitosti v našej obci. Dodnes je predsedníčkou ZO 
Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov vo Zvolenskej 
Slatine a podpredsedníčkou Oblastnej organizácie SZPB vo Zvo-
lene. Pripravila desiatky kultúrnych programov, scenárov  a prího-
vorov na obrady ZPOZ a iné podujatia. Posledné tri roky aktívne 
spolupracuje pri príprave vydania monografie našej obce.

Udelené ocenia Slatinské dobro 2024

Hodnotiaca komisia sa po dôkladnom zvážení rozhodla udeliť 
ocenenie Slatinské dobro 2024:

• v kategórii šport do 25 rokov Adriánovi Pavlíkov,
• v kategórii šport nad 25 rokov Marcelovi Hanulíkovi,
• v kategórii kultúra nad 25 rokov Ivanovi Hraškovi,
• v kategórii komunitný rozvoj nad 25 rokov Zuzane Pavlíkovej.

Martin Cerovský



Slatinskí strelci na majstrovstvách sveta
Členovia športovo-streleckého klubu Strieborník zo 

Zvolenskej Slatiny sú už pravidelne súčasťou sloven-
skej výpravy na majstrovstvách sveta a Európy v streľ-
be z historických zbraní – predoviek. V tomto roku sa 
majstrovstvá konali v Taliansku na strelnici neďaleko 
mestečka Vallegio sul Mincio, ktoré sa nachádza neďa-
leko od väčšieho mesta Verona. Strelnica je v priehlbine,  
ktorá vznikla pravdepodobne po ťažbe štrku. Je pomerne 
skromne technicky vybavená. Podmienky pre streľbu boli 
náročné, keďže teploty dosahovali bežne 35 stupňov a ob-
čas zafúkal aj dosť silný vietor. Jednotlivé streliská boli orientované 
rôznymi smermi, čo strelcom situáciu neuľahčovalo.

V tomto roku sa na majstrovstvách sveta  zúčastnili traja členovia 
nášho streleckého klubu. Boli to strelci z pušiek Daniela Andrejko-
vá a Marián Lenhard  a strelec z pištolí Marcel Hanulík. Keďže sa 
na majstrovstvách sveta koná aj zasadnutie zástupcov jednotlivých 
členských krajín medzinárodnej konfederácie strelcov z predoviek 
MLAIC (Muzzle Loaders Associations International Confederation), 
na ktorom riešia rôzne otázky obvykle týkajúce sa pravidiel športovej 
streľby z predoviek ako aj voľby do najvyšších orgánov tejto organizá-
cie ako je napr. generálny tajomník, bol členom výpravy slovenských 
strelcov aj Ing. Ján Svetlík, ktorý je taktiež členom ŠSK Strieborník 
a zároveň je slovenským zástupcom (delegátom) v MLAIC.

Slatinským puškárom sa na majstrovstvách za daných podmienok 

darilo len priemerne, čo nestačilo na zisk medailí. O to 
viac sa darilo pištoliarovi Marcelovi Hanulíkovi. Hoci 
Marcel Hanulík v hodnotení súťaží jednotlivcov dosia-
hol najlepšie umiestnenie len 4. miesto v disciplíne Colt 
(originálny perkusný revolver), aj tým však významne 
prispel  k víťazstvu slovenského družstva v disciplíne 
Adams (3 x Colt) a zároveň k prvej zlatej medaile v súťaži 
družstiev pre slovenskú reprezentáciu. V tejto disciplíne 
štartovalo celkom 107 strelcov. Svojimi ďalšími výkonmi 
v disciplínach Kuchenreuter (perkusná pištoľ), Commina-

zzo (kresadlová pištoľ) a Tanzutsu (knôtová pištoľ) sa zaslúžil o ďalšiu  
zlatú medailu v disciplíne Forsyth ( 3 x Kuchereuter) a dve strieborné 
medaily v súťaži družstiev, v disciplínach Wagdon (3 x Commina-
zzo) a Kunitomo (3 x Tanzutsu). Tým všetkým prispel k  výbornému 
hodnoteniu slovenskej reprezentácie, ktorá sa v celkovom hodnotení 
úspešnosti 21 zúčastnených krajín umiestnila na 5. mieste za Nemec-
kom (I.), Švajčiarskom (II.), Španielskom (III.) a Francúzskom (4.) 
so ziskom štyroch zlatých, štyroch strieborných a dvoch bronzových 
medailí.

Na záver sa chcem poďakovať všetkým strelcom z predoviek a hlav-
ne členom ŠSK Strieborník za reprezentáciu Slovenska na tomto vr-
cholovom podujatí.

Ing. Ján Svetlík

Slatinskô prplenia 2024
Leto plné slnka, slnečných lúčov a neustále stekajúceho potu. 

Úpek, hic, „sauna“ a neviem, koľko iných ekvivalentov na tohto-
ročné letné počasie sme počuli posledné augustové týždne. I keď to 
bolo pre väčšinu vyčerpávajúce, ani sme si nevedeli predstaviť, že 
raz to bude inak. Zdalo sa to ako nikdy nekončiace leto. No zlom 

prišiel, a to zrovna v čase, keď sa u nás vo Zvolenskej Slatine blíži-
lo bežecké podujatie – Slatinskô  prplenia. Predpoveď počasia bola 
kadejaká, no hlavne sa menila z hodiny na hodinu. Organizátori 
v pravidelných intervaloch aktualizovali webstránku s aktuálnou 
predpoveďou. Nakoniec padlo konečné rozhodnutie – SLATINSKÔ 
PRPLENIA 2024 BUDE. A bolo to dobré rozhodnutie.

Piaty ročník tohto podujatia sa oplatilo zažiť, a to z viacerých dô-
vodov. Jedným z nich bol určite praktický štartovací balíček, ktorý 
dostal každý zúčastnený bežec či bežkyňa. Sklená fľaša, nálepka 
a zopár potravinových výrobkov od lokálnych výrobcov. Po odbeh-
nutí po minuloročnej novinke opäť potešili cestoviny, tentokrát s ve-
getariánskou bolonskou omáčkou. Okrem hroznovky bol ponúkaný 
aj teplý čajík a iontový nápoj. Štedrá tombola, praktické ceny pre 
víťazov, príjemná atmosféra tvorená nadšením bežcov aj organizá-
torov. To všetko sú dôvody, prečo sa oplatilo prísť.

No tým, z môjho pohľadu, najdôležitejším dôvodom, prečo sa 
oplatí zažiť atmosféru behu Slatinskô  prplenia, je krása  trasy, ktorá 
vedie cez náš chotár. Neprestáva ma nadchýnať, keď bežím pomedzi 
stromy, vzápätí vybehnem na lúku a môžem cítiť voľnosť bytia či 
úchvatný výhľad na Zvolenskú Slatinu z takmer vtáčej perspektívy 

z Gorovca. Aj hore, aj dole, aj lesom, aj lúkou, aj asfalt, aj štrková 
cesta, aj pomedzi domy, aj pomedzi stromy. Na tejto 11-kilometro-
vej trati sa človek nenudí a či už trasu dôverne pozná, alebo je nová-
čik, vždy sa môže tešiť na to, čo skrýva ďalšia zákruta. 3,5 km dlhá 
hobby trať je kratšia ochutnávka toho všetkého. Na svoje si prišli aj 

tí najmenší v detských disciplínach – 250 m a 500 m behu.
Tento rok sa odhodlalo prísť si zabehať aj viac Slatinčanov a Sla-

tinčaniek, či už na hlavnú, alebo hobby trať. A dokonca sa našli aj 
takí, čo si na beh netrúfnu, no to ich neodradilo a trať si prešli pešo. 
To môže byť inšpirácia aj pre menej odvážnych na budúci rok.

Po minuloročnom úspechu Majstrovstiev Slovenska v behu skau-
tov sa teraz konal 2. ročník. Skautov síce prišlo menej, no radosť 
z behu menšia nebola ani omylom. Prišli najmä tí z bližšieho okolia. 
Dôvodom bolo pravdepodobne počasie, čo je pochopiteľné, najmä 
ak chceli prísť tí z oblastí viac zasiahnutých prudkým dažďom. O rok 
pokračujeme, a to bez debaty. Skautov v cieli čakali ceny zo skaut-
ského obchodu a o rok to nebude inak.

Počasie, ktoré možno poniektorých odradilo, bolo nakoniec prí-
jemným bonusom. A myslím si, že to potvrdí každý z takmer 130 
zúčastnených bežcov a bežkýň. Bežať v príjemnom sviežom vzdu-
chu je ideálne a trať bola šmykľavá len minimálne. Lejaky nás obišli, 
padlo len pár kvapiek, dokonca na chvíľku aj slnko vystrčilo pár 
svojich lúčov. S vďačnosťou za vydarený ročník môžeme povedať, 
že už teraz sa tešíme na ten budúci.

 Text: Viktória Cerovská, Foto: Matej Fekiač



Úspechy mladých slatinských strelcov
Desať medailí z Majstrovstiev Slovenska v malorážke.

Zavŕšenie streleckej sezóny je tradične v septembri v Príbelciach 
(okr. V.Krtíš), kde sa konali Majstrovstvá SR v guľových disciplí-
nach. Náš strelecký klub tam mal takmer plné obsadenie a v každej 
disciplíne a kategórii, kde štartovali naši strelci sme získali cenné 
kovy. Celkovo sme získali 8 medailí medzi jednotlivcami a 2 me-
daily v družstvách. Ale pekne poporiadku.

Najúspešnejší boli Adrián Pavlík a Alica Poljovková 
(VŠC Dukla BB) so zhodným ziskom dvoch zlatých medailí 
(v disciplínach 3x20 a ležke). Pištoliarka Karin Hanulíková získala 
medzi juniorkami tiež zlato. Vynikajúcim výsledkom sa prezentoval 
Martin Gombašan („prestrieľal“ aj o 4-5 rokov starších strelcov) 
a získal ďalšie zlato pre Slatinu. Ďalšou vychádzajúcou hviezdou 
je Sára Bartková, ktorá v najsilnejšej kategórii získala striebro. 
V disciplíne 3x20 sme získali ešte jeden cenný kov bronz, o ktorý sa 
zaslúžila Diana Ostrihoňová. 

A to, že naše úspechy nestoja iba na jednotlivcoch, ale aj ostatní 
majú kvalitné výsledky, svedčí aj fakt, že sme medzi družstvami 
získali zlato v junioroch a striebro v kadetkách.

Malý veľký strelec Martin Gombašan (13r.) – 1.miesto

Sára Bartková (vľavo) – 2.miesto a Diana Ostrihoňová (vpravo) - 3.miesto

Ďaleko od domova
Koncom septembra sa konali Majstrovstvá sveta Juniorov 

v športovej streľbe až v ďalekom Peru v meste Lima. To je v Južnej 
Amerike (na južnej pologuli) a o 7 hodín neskôr tam zapadá slnko 
ako tu na Slovensku, resp. je to 23 hodín lietadlom.

A prečo o tom píšeme? Lebo Slovensko tam reprezentovali naši dva-
ja strelci Adrián Pavlík  a Alica Poljovková. Svojimi výsledkami počas 
celej sezóny si vybojovali účasť na vrcholnej svetovej súťaži. Pre Aďa to 
bola prvá takáto cenná skúsenosť a verte, že na palebnej čiare na každé-
ho doľahne zodpovednosť a zovrie srdiečko. Pre Alicu to boli už tretie 
MS (Egypt, Kórea a teraz Peru), ale pri silnej konkurencii (v niektorých 
disciplínach až 90 strelcov z celého sveta) je úspech skončiť v prvej po-
lovičke štartového poľa. Najlepšie im vyšla súťaž v streľbe z malorážky 
v tzv. polohách (kľak/ľah/stoj – 3x20), kde Aďo si strelil svoj tohtoroč-
ný najlepší výsledok 580 bodov. Alica vyrovnala svoj osobný rekord 
591 bodov a v eliminácii (pred hlavnou súťažou) bola na druhom mies-
te, kde ju predstihla iba Švajčiarka CHENIKOVA Ekaterina (593b.) 
a na treťom mieste bola Indka PADEKAR Sakshi (590b.). 

Na Slovensku nemáme takú kvalitnú strelnicu ako v Lime (Peru).

Aďo a Alica sú pre mladších strelcov inšpiráciou a aj oni by sa 
radi dostali so svojím obľúbeným športom do sveta. A možno sa to 
niektorým aj čoskoro splní, lebo v roku 2025 sa prvýkrát v histórii 
budú konať Majstrovstvá Európy U-16 a U-18 v estónskom Tallin-
ne. Aj my v klube máme talentovaných strelcov, ktorí počas jesene 
budú bojovať o nomináciu na toto vrcholné európske podujatie. Tak 
im držme všetci palce.

Slatinčania úspešne reprezentovali Slovensko
Slovenský strelecký zväz každoročne organizuje veľkú medziná-

rodnú súťaž pre mladých strelcov do 21 rokov – Olympijské nádeje 
(International Competition of Olympic Hopes).

28. ročník tejto súťaže sa tohto roku konal v X-bionic centre v Ša-
moríne (15.-17.11.2024), kde prišlo viac ako 280 mladých strelcov 
z 10 krajín, pričom najsilnejšie výpravy boli z Maďarska, Srbska, 
Čiech a samozrejme zo Slovenska.

Slovenskú republiku reprezentovali aj Slatinčania,  a to veľmi 
úspešne. Veď posúďte sami.

Vzduchová puška dvojíc (MIX):
1. Török Ferenc, Tóth Anna (HUN)
2. Kálman Bálint, Toma Réka (HUN)
3. Pavlík Adrián, Poljovková Alica (SVK)

Vzduchová puška Juniori:
1. Wittmann Péter (HUN)
2. Pavlík Adrián (SVK)
3. Kálman Bálint (HUN)

Vzduchová puška Juniori:
1. Vintze Regina (HUN)
2. Tóth Anna (HUN)
3. Poljovková Alica (SVK)

A k týmto medailám ešte môžeme pripočítať aj 4.miesto pištoliarky 
Karin Hanulíkovej.

Stanislav Poljovka



Stolní tenisti začali novú sezónu
Členovia Stolnotenisového oddielu Zvolenská Slatina začali 

v druhom polroku 2024 svoju činnosť v júli účasťou na viace-
rých nedeľných priateľských zápasoch v obci Kľačany a v me-
siaci august na turnaji v rámci športových hier Technickej uni-
verzity vo Zvolene, kde za účasti hráčov 1.,2.,3.,4. a 5. ligy 
obsadil Ivan Libiak konečné 3. miesto. Naši hráči sa v auguste 
zúčastnili aj na  turnaji štvorhier v už spomínanej obci Kľačany, 
ktorý pravidelne organizuje na svojej 
pôde miestny Kľačiansky klub, hra-
júci 5. ligu OSTZ Žiar nad Hronom. 
Na ňom sa podarilo vybojovať Gabrie-
lovi Oravcovi s Ivanom Libiakom ko-
nečné 2. miesto.

Pravidelná tréningová príprava od-
dielu začala následne v prvom septem-
brovom týždni súbežne so začiatkom 
nového školského roka, a to v utorky 
a štvrtky (18:00 – 20:30 hod.) v te-
locvični ZŠ s materskou školou vo 
Zvolenskej Slatine vo vynikajúcich 
herných podmienkach, aké by chceli mať, na základe ich vyjad-
rení, viaceré kluby a oddiely stolného tenisu v BB kraji, hrajú-
ce najvyššie súťaže! Na domácej pôde sme ešte dňa 3.10.2024 
odohrali v rámci tréningu priateľský zápas s druholigovým sú-
perom STK Tomášovce „A“, ktorý skončil naším víťazstvom 

v pomere 10:4.
V sobotu 5.10.2024 sme už „naostro“ odohrali domáci zápas 

prvého kola dvojčiat 2.ligy s hosťujúcou TJ Slávia TU Zvolen 
„A“, v ktorom sme, hlavne vďaka vyhratým obidvom štvorhrám 
a po bojovných výkonoch vo dvojhrách, dosiahli najtesnejšiu 
výhru 8:6 so ziskom prvých troch bodov v novom ročníku. 
Najbližšie domáce dvojkolo odohrá stolnotenisový oddiel dňa 

9.11.2024 v telocvični ZŠ Zvolenská 
Slatina,  a to o 10:00 hod. zápas so SO-
KOLOM Sielnica „A“ a o 15:00 hod. 
s STKM Podlavice.

Budeme veľmi radi, keď priaznivci 
stolného tenisu prídu povzbudiť sla-
tinské družstvo na ceste k dosiahnutiu 
svojich cieľov a dobrých výsledkov 
v novom súťažnom ročníku 2024/25. 
Zároveň ďakujeme vedeniu obce i ve-
deniu ZŠ s MŠ T.Vansovej vo Zvolen-
skej Slatine za spoluprácu a vytváranie 
vhodných podmienok pre našu činnosť!

informačný link: stolnytenis.info (KSTZ Banská Bystrica, 
2.liga muži) – aktuálna tabuľka a výsledky, rozpisy zápasov, 
súpisky.

Ivan Libiak – predseda oddielu

Slatina má nových majstrov v tenisovej štvorhre
Ako minulý rok, tak aj tento sa na domácich slatinských kurtoch 

uskutočnil tradičný otvárací turnaj tenisovej sezóny vo štvorhrách. 
Pokračovalo sa v trende z minulého roka a hralo sa súťažnou formou 
o titul Majstra Zvolenskej Slatiny v tenisovej štvorhre neregistrova-
ných hráčov a hráčok.

Na turnaji sa zúčastnilo osem dvojíc. Najúspešnejšou dvojicou sa 
stala dvojica Ľubomír Melicherčík/Ján Ostrihoň st., ktorí si odniesli 
titul majstri tenisovej štvorhry Zvolenskej Slatiny. Na druhom mies-
te sa umiestnili manželia Kurčíkovci a na treťom manželia Slosiari-
kovci. Na turnaji sa nesúťažne zúčastnili tiež viacerí členovia klubu 
a sympatizanti, čo prispelo k tradičnej rodinnej atmosfére turnaja.

Veríme, že budúci ročník turnaja priláka opäť o niečo viac priaz-
nivcov tenisovej štvorhry.

Ondrej Smutný – Tenisový klub Zvolenská Slatina

Slatinským tenistom ušiel postup o skóre
Družstvo tenisového klubu Zvolenská Slatina pôsobilo už druhý 

rok v III.triede B Stredoslovenského tenisového zväzu. V kon-
kurencii piatich tímov postupne zdolali Poltár, Bojnice, Krupinu 
a Žiar nad Hronom. O postupe sa rozhodovalo v zápase so Sloven-
skou Ľupčou, kde bol po dvojhrách stav vyrovnaný. O výsledku sa 
rozhodovalo vo štvorhrách, kde sa v ani jednej štvorhre slatinským 
tenistom zvíťaziť nepodarilo, a tak si postup vybojovala Slovenská 
Ľupča. Druhé miesto je však potešujúce, keďže je to o jednu prieč-
ku vyššie ako minulý rok. Túto sezónu družstiev preto môžeme 

považovať za úspešnú. Tím Zvolenskej Slatiny tvorili nasledovní 
hráči: Marek Frišták, Ondrej Smutný, Ondrej Kocúr, Peter Ostri-
hoň, Jozef Paška a Igor Sysák. Družstvo slatinského Béčka hralo 
Podpoliansko-hontiansku tenisovú ligu. Tu sa im veľmi nedarilo, 
keď zo siedmich zápasov dokázali uhrať dve remízy a päťkrát pre-
hrali. Tím bol v zložení: Ján Válovčan, Marek Fertáľ, Juraj Tom-
ko, Ján Slosiarik, Jozef Válovčan, Ján Ostrihoň a Sylvia Tereňová.

Ondrej Smutný – Tenisový klub Zvolenská Slatina
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